
Protokół nr 17/2016 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 20 kwietnia 2016 r. w godz. od 15
30

 do 17
30 

w Zespole Szkół nr 6 w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Anna Ruszewska  - przewodnicząca Komisji,  

2/ Andrzej Paweł Chuchnowski, 

3/ Dorota Jabłońska,  

4/ Bożena M. Kamińska, 

5/ Stanisław Kulikowski, 

6/ Andrzej Łuczaj - wiceprzewodniczący Komisji, 

7/ Irena Bożena Schabieńska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/ Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk, 

2/ Ewa Beata Sidorek – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 

3/ Alicja Jacewicz – naczelnik Wydz. Oświaty, Wychowania i Sportu, 

4/ Agnieszka Szyszko – Pełnomocnik Prezydenta do Spraw Współpracy z Organizacjami 

Pozarządowymi, 

5/ Bożena Hrynkiewicz – inspektor w Wydz. Inwestycji, 

6/ Joanna Woronko – dyrektor Zespołu Szkół nr 6 w Suwałkach, 

7/ Maciej Jarmocewicz – dyrektor Centrum Kształcenia Praktycznego w Suwałkach, 

8/ Pracownicy Centrum Kształcenia Praktycznego: Marek Bagiński, Dariusz Łukowski, 

Zdzisław Sztukowski, Zdzisław Kimszal, Tomasz Jachimowicz, Leszek Wasilewski. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Posiedzeniu przewodniczyła Anna Ruszewska, która powitała zebranych  

i przypomniała, że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 

Członkowie Komisji przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjecie protokołu nr 16/2016 z dnia 23 marca 2016 r. z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r.  

3. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta  

na 2017 rok.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2017 rok.  



5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Centrum Kształcenia Praktycznego  

w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach. 

8. Wolne wnioski. 

 
Ad pkt. 1 

Przyjecie protokołu nr 16/2016 z dnia 23 marca 2016 r. z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że protokół z poprzedniego posiedzenia dostępny był  

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Ponadto, został przesłany radnym drogą elektroniczną. 

Zapytała o ewentualne uwagi i wnioski.  

 

Zebrani nie zgłosili zastrzeżeń, wobec czego stwierdziła, że protokół  nr 16/2016  

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 
Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2015 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Agnieszka Szyszko zreferowała przedłożony materiał.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta  

na 2017 rok.  

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Czesław Renkiewicz zreferował przedłożony materiał.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 

Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako 

części budżetu miasta na 2017 rok.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska wyraziła swoje zdanie odnośnie zapisów uchwały. Wg niej jeśli § 12                  

ust. 2 wskazuje, iż do realizacji zostaną zakwalifikowane projekty, które uzyskały największą 



liczbę głosów, aż do wyczerpania kwot przeznaczonych na daną grupę, to wydatkowanie 

powinno nastąpić aż do wyczerpania środków. Więc w przypadku braku środków finansowych 

na realizację kolejnego projektu w danej grupie, powinny być uwzględnione pierwsze z 

następnych projektów na listach, których szacunkowy koszt nie spowoduje przekroczenia 

dostępnych środków na projekty w danej grupie. Takie rozwiązania są przyjmowane przez 

jednostki samorządu terytorialnego w Polsce. Przykładem może być m.in. Miasto Białystok. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia 

na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2017 rok.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki.  

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ewa B. Sidorek tytułem wstępu nadmieniła, iż przez cały rok Władze pracowały nad 

powołaniem Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. Zarządzeniem Prezydenta Miasta, został 

powołany zespół, który spotykał się z inicjatorami. Przedłożony materiał zawiera Statut 

Młodzieżowej Rady, którego autorami była młodzież suwalskich szkół ponadgimnazjalnych.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 

Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek opowiedziała o pracach zespołu, który zajmował się powołaniem Młodzieżowej 

Rady Miasta Suwałki. Pierwszą propozycją było, aby wybory odbyły się jeszcze w obecnym 

roku szkolnym. Zwrócono jednak uwagę na słuszną kwestię - w czerwcu kończy się rok szkolny, 

następują zmiany młodzieży. We wrześniu natomiast, uczniowie ostatecznie zmieniają szkoły, 

zmienia się również samorząd szkolny. Zastępca Prezydenta zaproponowała przyjęcie 

przedłożonej uchwały w kwietniu. Miasto zaś w maju, na naradzie dyrektorów poinformuje 

dyrektorów i nauczycieli o kolejnych procedurach. Od października „ciało doradcze” powinno 

już funkcjonować.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 



za pozytywną opinią głosowało -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Centrum Kształcenia Praktycznego 

w Suwałkach do Zespołu Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego  

w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek nadmieniła, iż na temat włączenia Centrum Kształcenia Praktycznego  

w Suwałkach, dyskusje trwały kilkakrotnie. Zwróciła uwagę min. na ubranżowienie suwalskiego 

szkolnictwa zawodowego, dualny system kształcenia, funkcjonujący w szkołach od ubiegłego 

roku oraz wizję rozwoju szkół zawodowych w mieście i system zmian,  

w kierunku którego zmierzają również zmiany rządowe.  

 

Irena B. Schabieńska nadmieniła, iż nie ma jeszcze żadnej strategii rozwoju szkolnictwa 

zawodowego w województwie, ani Suwałkach. Nie ma też zapisanych wytycznych 

Ministerstwa. Zapytała, czy Miasto nie śpieszy się za bardzo z włączeniem Centrum Kształcenia 

Praktycznego do Zespołu Szkół nr 6? Czy czegoś nie pominie, zanim powstaną strategie 

dotyczące szkolnictwa zawodowego?  

Aby zdać egzamin z danego zawodu, należy  zrealizować pewną podstawę programową. Jeżeli 

owe egzaminy będą organizowane gdzieś indziej, jak będzie to wyglądało?  

Zapytała, czy Władze posiadają jakiekolwiek informacje na temat otwarcia planowanych przez 

Pana Dyjuka – Członka Zarządu Województwa – pięciu centrów branżowych? Czy takie 

centrum planowane jest u nas?  

Ponadto zapytała, jak będzie wyglądało zatrudnienie pracowników Centrum Kształcenia 

Praktycznego?   

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że w ostatnich latach, kształcenie zawodowe zostało  

w pewnym sensie zmarginalizowane, kierunki humanistyczne z kolei, bardzo wyeksponowane. 

Firmy posiadają znacznie lepszy, nowoczesny sprzęt, a szkoły zawodowe nie są w stanie za nimi 

nadążyć. 

Nie ma koncepcji kształcenia zawodowego w kraju, słyszymy o nim tylko w ogólnikach. Jeśli 

chodzi o kształcenie zawodowe w regionie - powołana została pewna grupa robocza pod 

przewodnictwem Pana Dyjuka. Niestety, nic klarownego z jej prac nie powstaje.  

Prezydent uważa, że Miasto nie powinno czekać na gotowy model kształcenia zawodowego, 

który ktoś stworzy. Planuje więc zaangażowanie pomocy z zewnątrz, która przygotuje aplikację i 

pomoże ją skutecznie złożyć, pozyskując kilku milionową dotację na okres 5 lat min. na 

edukację nauczycieli, szkolenia, staże – tzw. „centrum kompetencji zawodowej”.  

W Suwałkach, kształcenie zawodowe będzie opierało się na trzech filarach – tj. Zespole Szkół nr 

6, Zespole Szkół Technicznych i Zespole Szkół nr 4, które będą specjalizowały się  

w określonych kierunkach nauczania. Aby rozbudować Centrum o część diagnostyczną  

i warsztatową w  zakresie technologii drewna i meblarstwa, a ZST z kolei o obiekty  

do prowadzenia zajęć warsztatowych, potrzebne są bardzo duże środki finansowe. 



Ponadto, Prezydent poinformował radnych, iż przedstawił Panu Dyjukowi i całemu pracującemu 

tam zespołowi zarys szkolnictwa zawodowego, który spotkał się z aprobatą wielu członków 

zespołu.  

 

Ewa B. Sidorek poinformowała, że w maju br. zostanie ogłoszony konkurs i będzie istniała 

możliwość pozyskania bardzo dużych funduszy na kształcenie zawodowe. Do tego czasu Miasto 

musi stworzyć kompletną wizję szkolnictwa zawodowego.  

Nadmieniła, iż Centrum Kształcenia Praktycznego nie będzie likwidowane, zostanie jedynie 

włączone do Zespołu Szkół nr 6. Miejsca egzaminacyjne nadal pozostają, część zajęć będzie 

odbywała się przy ul. Wylotowej do czasu, aż przy Zespole Szkół nr 6 nie zostanie stworzona 

kompletna baza.  

Jeśli chodzi o realizację podstawy programowej, będzie ona nadal realizowana. Pracodawcy są 

zainteresowani stworzeniem wspólnych programów. Jest również możliwość przygotowania 

krótkich kursów zawodowych na potrzeby pracodawców, które będą kształciły konkretną 

umiejętność.  

W kwestii zatrudnienia pracowników CKP Zastępca Prezydenta powiedziała, że Pan Dyrektor 

będzie musiał wypowiedzieć warunki pracy wielu nauczycielom, dla których nie będzie miał 

możliwości przyznania godzin do realizacji zadań kształcenia praktycznego. Władze 

zadeklarowały wszystkim nauczycielom CKP - zatrudnionym na czas nieokreślony, 

mianowanym i dyplomowanym, pracę wraz ze wskazaniem w których konkretnie szkołach  

i w jakim wymiarze godzin mogliby pracować. Dla części pracowników obsługi  

i administracji została również przedstawiona propozycja zatrudnienia. Nauczyciele pracujący w 

niepełnym wymiarze godzin, na czas określony, będą zatrudnieni po zakończonym naborze do 

przedszkoli, szkół podstawowych i gimnazjów, w przypadku pozostających godzin.  

 

Czesław Renkiewicz podsumował, że Miasto dąży do utworzenia subregionalnego centrum 

kompetencji zawodowej. Suwałki mają olbrzymi potencjał jeśli chodzi o funkcjonujące szkoły, 

strefy ekonomiczne, przedsiębiorców. Podkreślił również, że zrobi wszystko, aby zabezpieczyć 

pracę dla obecnych pracowników CKP.  

 

Irena B. Schabieńska powiedziała, że rozumie, czym jest system dualny i jak funkcjonuje. 

Nadmieniła, że będzie kibicowała w zaplanowanych działaniach dotyczących kształcenia 

zawodowego, które powinno służyć młodemu człowiekowi.  

 

Andrzej Łuczaj dodał, że ciągle targają nim wątpliwości związane z zaistniałą sytuacją. 

Przemawiają do niego argumenty Pani Prezydent, aczkolwiek jest ciekawy jakie są obawy 

pracowników Centrum Kształcenia Praktycznego, którzy pojawili się na Komisji? 

 

Pracownik Centrum Kształcenia Praktycznego zapytał, czy majątek Centrum nie mógłby być 

podzielony nieco prędzej? 

 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że podział majątku będzie w pewnym sensie związany  

z kierunkami i zatrudnieniem pracowników. Musi funkcjonować pewien harmonogram działań.  

 

Irena B. Schabieska nadmieniła, że rozumie rozgoryczenie pracowników CKP. Pracowali oni 

bowiem bardzo dobrze, w Zespole Szkół nr 6 zaś działo się różnie – nie wszystko szło  

i idzie idealnie. Trudną rolę będzie miała pani Woronko, której zadaniem będzie zapewnienie 

dobrych warunków pracy wszystkim pracownikom. 

 

Joanna Woronko odpowiedziała, że to, że funkcjonujący od września Ośrodek Dokształcania i 



Doskonalenia zawodowego, będzie dawał możliwość dodatkowych godzin. Nauczyciele, którzy 

mogą uczyć teoretycznych godzin kształcenia zawodowego, będą mieli te godziny.  

 

Pracownicy CKP, Ewa B. Sidorek, Czesław Renkiewicz i Andrzej P. Chuchnowski 
dyskutowali na temat obaw pracowników, dotyczących włączenia Centrum Kształcenia 

Praktycznego do Zespołu Szkół nr 6.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    4 radnych, 

przeciw                                       -    1, 

wstrzymało się od głosu             -    2. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca poinformowała o przesunięciu terminu przekazania materiału z konsultacji 

Propozycji priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi w roku 2017 na maj br.  

 

Pismo z prośbą o przesunięcie terminu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Irena B. Schabieńska poprosiła, aby we wrześniu br. została przedstawiona Komisji Oświaty i 

Wychowania informacja, gdzie pracownicy Centrum Kształcenia Praktycznego zostali 

zatrudnieni, jakie są ich losy.  

 

Przewodnicząca podziękowała za aktywny udział w obradach. Po zakończeniu części oficjalnej 

posiedzenia, członkowie Komisji zostali oprowadzeni po obiekcie Zespołu Szkół  

nr 6.  

Na tym protokół zakończono.                                               

                                                     

      Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

                         

                       Anna Ruszewska 

Protokół sporządziła:     

 

Emilia Radzewicz 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 

 


